
ZÁŘÍ 2018 

POSTŘEKOVSKÝ 

ZPRAVODAJ 
MĚSÍČNÍK OBCE POSTŘEKOV 

Ohlédnutí starosty za uplynulým volebním obdobím 
Vážení spoluobčané, 

volební období 2014 – 2018 je u konce, o úspěších, či 

neúspěších dosažených v jeho průběhu už bylo napsáno 

mnoho a je na každém z Vás, aby posoudil, zda se věci 

v obci změnily k lepšímu. 
 

Když se ohlédnu zpět a vrátím na začátek svého působe-

ní v roli starosty, tedy na konec roku 2014, musím při-

znat, že to byl krok do neznáma. Zároveň to ale byla 

velká výzva a možnost ukázat, že se některé věci dají 

dělat jinak. Předání funkce sice neproběhlo zcela ideálně 

(chyběly e-maily, nebyly předány všechny kontakty), 

takže mnohdy bylo potřeba začít znovu od nuly, ale na 

začátku jsem řekl, že za minulým obdobím uděláme 

tlustou čáru a budeme se plně věnovat rozvoji obce 

v současnosti a budoucnosti (dnes už vím, že to byla 

chyba, ale chybami se člověk učí…). Na začátku 

„úřadování“ jsem se musel seznámit s každodenním 

chodem úřadu, školy a dalších organizací podílejících se 

na správě obecního majetku. Nedlouho po nástupu bylo 

potřeba řešit výběrové řízení na pozici ředitele Základní 

a mateřské školy, v dalším roce potom změnu na pozici 

hlavní účetní, odchod údržbáře a celou řadu dalších věcí, 

které na klidu k výkonu funkce nikterak nepřidaly. Ale 

starosta je od toho, že má starosti (někdy je jich více, 

někdy méně, ale pořád jsou nějaké), takže řešení problé-

mů ke starostování prostě patří. Některé se podaří vyře-

šit hned, jindy to chce trochu více času a rozvahy. Ačko-

liv se doposud nepodařilo obsadit pozici údržbáře a pro-

vozáře obecního majetku stálým zaměstnancem, jsem 

rád, že alespoň v kanceláři OÚ máme situaci po perso-

nální stránce vyřešenou a můžeme se tak plně věnovat 

běžným činnostem spojených s chodem obce obecního 

úřadu. 

V duchu písničky „Statistika nuda je, má však cenné 

údaje“, si dovoluji přidat několik dalších hrátek s čísly, 

ze kterých myslím vyplývá, že i když se v obci investu-

je, je stále v dobré kondici a to jak z pohledu financí, tak 

z pohledu jejího dalšího rozvoje, resp. přípravy rozvoje. 
 

 Vývoj peněžních prostředků a hodnoty majetku obce 

v uplynulých letech shlédněte v tabulce níže. 

 Do příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Postřekov bylo 

v letech 2014 – 2018, mimo příspěvku na provoz, 

investováno bezmála 1 300 000 Kč (nové spotřebiče 

do kuchyně, nábytek do tříd v ZŠ a MŠ, počítače do 

učebny výpočetní techniky, postýlky vč. přikrývek a 

povlečení do MŠ). Škola se díky tomu, co se vybave-

ní týká, posunula do 21. století. 

 V první polovině roku 2015 se podařilo snížit poplat-

ky obce a školy za internet a telefon. Do té doby čini-

ly faktury na obci v průměru 2 500 Kč, ve škole po-

tom 4 500 Kč měsíčně (ve škole se za internet platilo 

hned 3x). Po sloučení služeb, přechodu k jednomu 

operátorovi a sdílení internetového připojení se mě-

síční platby obce snížily na cca 1 400 Kč a ve škole 

na cca 600 Kč měsíčně. Celková roční úspora tak 

dosáhla cca 60 000 Kč. 

 Obec má stále bohužel „uloženo“ 1 272 000 Kč u 

Ministerstva financí. Jedná se o pokutu, která byla 

vyměřena Finanční správou za porušení rozpočtové 

kázně v rámci realizace II. Etapy kanalizace realizo-

vané v letech 2009 - 2010. Od podzimu loňského 

roku je podána žádost o prominutí pokuty, rozhodnu-

to by mělo  být do konce roku 2018. 

 v průběhu let 2015 – 2018 bylo rozpracováno na 50 

projektů, z nich se na dotacích podařilo získat cca 

 7 860 000 Kč. U několika žádostí zatím není 

 

Vývoj peněžních prostředků a hodnoty majetku obce v uplynulých letech. 

rok 2014 2015 2016 2017 

peníze 18 846 475,22 Kč 25 292 164,78 Kč 31 092 321,92 Kč 34 762 024,00 Kč 

majetek 141 495 199,96 Kč 142 115 864,83 Kč 142 822 713,85 Kč 146 225 719,89 Kč 
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k dispozici rozhodnutí, v dalších několika případech 

se potom jedná o přípravu projektové dokumentace, 

která bude pro zpracování dalších dotačních žádostí 

teprve využita.  
 K 1. 1. 2015 v obci žilo 1 131 obyvatel a k 1. 1. 2018 

1 132 (z toho tvořilo 49% žen a 51% mužů, průměrný 

věk obyvatel je 46 let). 
 

Dříve, než se dostanu k samotnému závěru, bych rád 

okomentoval několik nepřesných informací, které zazně-

ly ve volebním vydání Postřekovského zpravodaje: 

 v článku V. Hroníka bylo uvedeno, že „máme sice 

špičkově vybavený SDH, ale …“. Toto už bylo na 

přetřesu několikrát, proto jen ve stručnosti: SDH je 

spolek stejně jako např. fotbalisté, ASPV nebo Náro-

dopisný soubor, který se účastní závodů v požárním 

sportu, organizuje různé akce a stará se o dětské hřiš-

tě. Potom zde máme Jednotku sboru dobrovolných 

hasičů obce (zkráceně JSDHO), která je podle zákona 

o požární ochraně povinně zřizována obcí a ta je po-

vinna tuto jednotku řádně vybavit. Její členové musí 

procházet pravidelným školením, aby se pak mohli 

účastnit výjezdů při vyhlášení poplachu. Při nich po-

užívají techniku a výstroj, která je hrazena z rozpočtu 

obce. Dotace na oba nové automobily činila 

5 208 000 Kč což dělá 58% z celkové částky. Celko-

vá hodnota získaného majetku je tak v porovnání 

s vlastními zdroji poměrně vysoká a peníze získané 

na dotacích lze potom investovat jinde (třeba do 

oprav chodníků a místních komunikací). 

 Z příspěvku H. Váchalové bylo možno lehce nabýt 

dojmu, že byla k odstoupení ze zastupitelstva 

v uplynulém volebním období přímo donucena. Za-

stupitelé by si měli uvědomit, že by v první řadě měli 

hájit zájmy obce. V rámci projednávaných věcí se ale 

může běžně stát, že se někdo ve vztahu 

k projednávanému bodu ve střetu zájmu ocitne – 

v takovém případě by to měl oznámit a zvážit svoji 

účast při dalším rozhodování. Vzhledem k tomu, že 

se většinou jedná o jeden bod z  mnoha, není zde žád-

ný důvod k ukončení činnosti zastupitele. V žádosti o 

ukončení mandátu paní zastupitelky bylo potom uve-

deno, že funkci nemůže vykonávat ze zdravotních a 

časových důvodů. 
 

Co říci na závěr? V průběhu volebního období stálo za-

stupitelstvo před řadou nejednoduchých a mnohdy i ne-

populárních rozhodnutí. Dle mého názoru byla ale vždy 

všechna rozhodnutí prováděna rozvážně, na základě peč-

livé přípravy a diskuse v rámci zasedání zastupitelstva. 

Chtěl bych proto touto cestou poděkovat všem zastupite-

lům, za věcný a povětšinou i aktivní přístup při řešení 

jednotlivých problémů. Děkuji rovněž členům stavební 

komise a finančního a kontrolního výboru. Myslím, že 

se nám společnými silami podařilo mnohé věci narovnat 

a obec tak nastartovat ke změnám. Vím, v mnohých ob-

lastech jsou stále rezervy, ale za 4 roky se všechno stih-

nout nedá a tak bude i v dalším období stále co vylepšo-

vat. Dále bych chtěl poděkovat všem členům JSDHO 

Postřekov za pomoc při řešení nenadálých událostí 

(likvidaci popadaných stromů, úklid silnic po přívalo-

vých deštích, kácení stromů, …), kterou vykonávají bez 

nároku na jakoukoliv odměnu. Poděkování samozřejmě 

patří i ostatním spolkům působícím v obci za pořádání 

různých kulturních, společenských, sportovních i ostat-

ních akcí, kterými nám všem zpestřují život. Všem spo-

luobčanům potom přeju hlavně pevné zdraví a u voleb-

ních uren čirou mysl a šťastnou volbu.  

 

S úctou, Jan Kreuz – starosta obce 

Informace ze zářijového zasedání zastupitelstva 
 

 zastupitelstvo odsouhlasilo následující veřejné zakázky: 

 „Napojení nového vrtu HV 01 na stávající vodárenskou infrastrukturu“ – nejvýhodnější nabídku předložila 

firma Praves (178 201,42 Kč bez DPH), v rámci prací dojde k napojení nového vrtu na vodojem. 

 „Sdružené služby dodávky elektrické energie pro odběrná místa obce Postřekov a její příspěvkové organizace” 

– na základě elektronické aukce bude dodávky elektrické energie pro obec a školu v příštím roce zajišťovat 

firma Eneka, s. r. o. 

 „Sdružené služby dodávky zemního plynu pro odběrná místa obce Postřekov a její příspěvkové organizace” – 

na základě elektronické aukce bude dodávky zemního plynu pro obec a školu v příštích dvou letech zajišťovat 

společnost Pražská plynárenská, a. s. 

 „Rekonstrukce střešního pláště na tělocvičně“ – realizací zakázky byla pověřena firma Pavel Tomášek 

(nabídková cena 713.785 Kč bez DPH). V rámci prací dojde k výměně střešní krytiny a opravě krovu na budo-

vě tělocvičny. 

 zastupitelstvo vzalo na vědomí závěry kontroly provedené finančním výborem 

 byly projednány a schváleny vícepráce na projektu „Rekonstrukce zázemí v tělocvičně“ 

 zastupitelstvo schválilo kupní smlouvu na odkup areálu „bednárny“. Zároveň byl schválen postup pro zaplacení 

kupní ceny 

 byla odsouhlasena smlouva o spolupráci s obcí Ascha 

 zastupitelstvo schválilo smlouvu o bezúplatném převodu majetku od HZS Plzeňského kraje (jedná se o masky 

k dýchacím přístrojům) 

 zastupitelstvo vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 10 a schválilo opatření č. 11 
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Nová partnerská obec Ascha a 

členství v Klimatické alianci 
 

25. 9. 2018 byla podepsána partnerská dohoda 

s německou obcí Ascha. Ascha má cca 1.500 obyva-

tel, leží v okresu Straubing-Bogen a je od nás vzdá-

lena cca 60km. Tato obec dlouhodobě řeší projekty 

zaměřené na úsporu energií a ochranu životního pro-

středí. Více informací k vzájemné spolupráci přine-

seme v některém z dalších vydání Postřekovského 

zpravodaje. 
 

Ve stejný den byla naše obec oficiálně přijata mezi 

členy Klimatické aliance. Jedná se o mezinárodní 

sdružení místních samospráv a dalších partnerů, je-

jichž společným cílem je obnovitelná a energeticky 

úsporná výstavba a snižování znečišťování životního 

prostředí. Naše obec je teprve 2. členem z České 

republiky.           Jan Kreuz 

Celosvětový úklidový den  
 

V rámci celosvětového úklidu jsme se i my roz-

hodli přiložit ruku k dílu a tak jsme v sobotu 

15. 9. 2018 vytáhli z pelechů naše mladé hasi-

če. Sraz byl v devět hodin u obecního úřadu. 

Trochu jsme se báli tlačenice a bojů o pytle na 

odpad a následné „vylosování“ lokality doporu-

čené k úklidu (co když na nás žádná trasa ne-

zbyde?), ale jediný, kdo se s naší početnější 

skupinkou popral, byla Monča Baštářová 

s Dorotkou. Po vyfasování potřebných věcí 

jsme se v počtu 13 mladých hasičů a čtyř ma-

minek-hasiček vydali směr „křivá cesta“ a 

Monča s malou pomocnicí v kočárku vyrazila 

směr Obecňák. Vybaveni rukavicemi a dobrou 

náladou jsme prolezli různé „schovky“, křoví, 

pole i lesy. Úlovků bylo dostatek, některé i ča-

sem k naší křivé cestě přirostlé, ale společnými 

silami jsme se s tím poprali a co jsme našli jsme zlikvidovali. Po vyklizení křivé cesty jsme se vydali kolem 

„padajících vod“ k rozcestí u Chospílu a pak pokračovali směrem k hasičárně. Na tuto cestu (od křivé cesty 

k hasičárně) nám bohužel nestačilo 5 velkých pytlů na odpad. Náš příchod byl kolem půl dvanácté, kdy byly slyšet 

falešné zvony – zvuk dvou cinkajících lahváčů, které jsme po ces-

tě našli. U hasičárny už na nás čekal ohýnek, na kterém jsme si 

opekli špekáčky a kolem poledne jsme se rozloučili. Doufám, že 

se na jaře opět sejdeme v hojném počtu a naučíme i naše potomky, 

že ne vše se musí dělat pro peníze, ale třeba i DOBRÝ POCIT 

není k zahození. 
 

Závěrem: Negativních věcí má každý člověk kolem sebe dost a 

dost, proto nechci hodnotit malou účast postřekovských občanů na 

této akci. Jen by se každý, kdo chce vidět naší obec hezčí, měl 

zamyslet, zda proto také něco sám osobně dělá. Stačí jeden staros-

ta nebo 11 zastupitelů k tomu, aby obec, kde žijeme MY VŠICH-

NI, nějak vypadala?  

S přáním krásného podzimu, Martina Běhounková  

Doplnění „Volebního 

zpravodaje“ 
 

Těsně po vytištění volebního čísla Postře-

kovského zpravodaje přišla odpověď součas-

ného zastupitele Jiřího Královce st., a tak jí 

zveřejňujeme až nyní: 
 

Za největší úspěch považuji opravu zábradlí 

kolem Mlýneckého potoka a opravu chodní-

ků po Mlýnci. Největší neúspěch je stavba 

nové školy a školky. 

Jiří Královec st. 

Krteček ve vsi - Poděkování 

Milanovi Gibfriedovi 
 

Někdo z vás si již mohl 

všimnout, že dětské 

hřiště u hasičské zbroj-

nice nově osídlil Krte-

ček. Bohužel hned první 

den přišel o svoje 3 vlás-

ky, tak doufáme, že už 

ostatní útoky přečká bez 

úhony a bude nám i dě-

tem zkrášlovat dětské 

hřiště. Velké díky za 

tento krásný dar patří 

Milanovi Gibfriedovi.  
 

hasiči Postřekov 
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VARHANNÍ KONCERT 

kostel sv. Martina  
Klenčí pod Čerchovem 

neděle 7. října 
od 18.00 hod. 

 

VOJTĚCH NOVÁK - varhany 
 

TOMÁŠ BASTL - trubka 
 

VENUŠE ZAORALOVÁ  
DVOŘÁKOVÁ - zpěv 

 
Vstupné dobrovolné 

Nový cvičební rok začne i přes 

rekonstrukci tělocvičny 
 

Rozvrh cvičení pro rok 2018/2019 je na světě! Rozvrh 

prošel minimálními změnami. Ale kvůli rekonstrukci 

tělocvičny některá cvičení začnou déle (až bude v pro-

vozu tělocvična). Po dlouhém bourání, podřezání a 

vyklízení již začaly práce na nových stavebních kon-

strukcích. Cvičení dětí bude probíhat venku. V přípa-

dě nepřízně počasí budeme hledat možné suché vari-

anty, např. v Hotelu U nádraží. Na aktuální informace 

o konání cvičení se ptejte u svých cvičitelů. Roční 

příspěvky zůstaly na stejné částce. Prosím noste je na 

cvičení nebo odevzdejte svým cvičitelům co nejdříve.  

První naší pořádanou akcí bude 31.10. Halloweenský 

lampionový průvod. 

Děkujeme za pochopení a budeme se na vás těšit! :-) 
 

Za cvičitele děkuji za spolupráci a budu doufat, že to 

kvůli volbám neskončí. 

Monika Baštářová 


